

1998

# ПАМЯТНЫЕ МОНЕТЫ РОССИИ

COMMEMORATIVE COINS OF RUSSIA

Центральный банк Российской Федерации  
М О С К В А 1 9 9 8





ПАМЯТНЫЕ  
МОНЕТЫ РОССИИ

С О М М Е М О Р А Т И В Е  
C O I N S O F R U S S I A

---

Центральный банк Российской Федерации  
М О С К В А 1 9 9 8

## УВАЖАЕМЫЕ ЧИТАТЕЛИ!

Вашему вниманию предлагается новый ежегодный каталог памятных монет, выпущенных в обращение Центральным банком Российской Федерации в 1998 году. Несмотря на большую загруженность монетных дворов по изготовлению разменной монеты, вызванную проведением денонминации рубля и заменой в течение 1998 года банкнот и монет старых образцов на новые, Банк России, несколько сократив годовую монетную программу, нашел возможность выпустить 22 памятные серебряные монеты.

Наряду с уже ставшими традиционными темами («Выдающиеся личности России», «Памятники архитектуры России», «Красная книга») в монетных выпусках Банка России нашли свое отражение 50-летие принятия Всеобщей декларации прав человека и проведенные в Москве Первые Всемирные Юношеские Игры. Надеемся, что этот каталог будет полезен как начинающим коллекционерам, так и профессиональным нумизматам, а также всем тем, кого интересует отечественная история и культура.

## DEAR READERS!

We offer you a new annual catalogue of commemorative coins issued into circulation by the Central Bank of the Russian Federation in 1998.

In spite of a great work-load of the Russian mints to struck circulating coins in connection with the denomination of Ruble and substitution of old bank notes and coins with new ones during 1998, the Bank of Russia, having slightly reduced the annual coin program, found it possible to issue 22 silver coins.

Side by side with themes, which already became traditional («Outstanding Personalities of Russia», «Architectural Monuments of Russia», «Red Data Book»), such important events as the 50th Anniversary of the Universal Declaration of Human Rights and the First World Youth Games held in Moscow found its reverberation in the monetary issues of the Bank of Russia.

We hope that this catalogue will be useful for starting collectors as well as for professional numismatists and also for those who is interested in the Russian history and culture.